
ΚΑΝΟΝΕΣ ΓΡΑΦΗΣ ΤΗΣ ΓΡΑΜΜΙΚΗΣ Β 

Τα γράμματα είναι συλλαβές (συλλαβογράμματα) αποτελούμενες από ένα 
σύμφωνο μαζί με ένα φωνήεν ή από ένα φωνήεν μόνο του. 

Φωνήεντα

a = α, αι
e = ε, η, ει 
ο = ο, ω, οι
u = υ
i = ι
ai = αι (στην αρχή λέξης) 
au = αυ (στην αρχή λέξης)

Σύμφωνα

k = κ, γ, χ
p = π, β, φ
r = ρ, λ
t = τ, θ
d = δ
z =ζ, τζ

Όταν μια συλλαβή έχει σύμπλεγμα συμφώνων, τότε τα σύμφωνα χωρίζονται σε 
ξεχωριστές συλλαβές και στο πρώτο προστίθεται το φωνήεν του δεύτερου, 
δηλαδή η συλλαβή προ γράφεται με δύο συλλαβές: po-ro. Το ίδιο ισχύει και για 
τα διπλὰ ξ, ψ. Για παράδειγμα, η συλλαβή ξα γράφεται ka-sa.

Με ένα συλλαβόγραμμα γράφεται η συλλαβή πτε (pte = πτε & πτη, φτε & φτη, 
φθε & φθη). 

Τα διαρκή σύμφωνα λ, ρ, μ, ν, σ, όταν βρίσκονται πριν από κάποιο κλειστό 
σύμφωνο (κ, π, τ), παραλείπονται. Πχ. η λέξη αντί γράφεται a-ti, o χαλκὸς 
γράφεται ka-ko. 

Το σ και το ρ (και λ) πριν από μ, δεν γράφονται. Π.χ. το σπέρμα γράφεται 
pe-ma.

Τα τελικά σύμφωνα παραλείπονται. Πχ. η λέξη Κνωσός γράφεται ko-no-so. 

Τα  δύο όμοια σύμφωνα γράφονται ως απλά. Πχ. ο άγγελος γράφεται 
a-ke-ro. 

Οι δίφθογγοι ου, αυ και ευ χωρίζονται και το υ αποτελεί μία συλλαβή μόνο του. 
Πχ. ο λευκός γράφεται re-u-ko. Αλλά εάν το αυ και το αι είναι στην αρχή λέξης, 
δεν χωρίζονται και γράφονται με τα ειδικά συλλαβογράμματα au και ai.

Αν μετά το φωνήεν ι ἀκολουθεί άλλο φωνήεν, τότε μπροστά από το δεύτερο 
προστίθεται το j. Πχ. η Μαρία γράφεται ma-ri-ja. 

Ο σύνδεσμος και γράφεται με το ειδικό συλλαβόγραμμα qe. 

Ανάμεσα στις λέξεις, σημειώνεται μια μικρή κάθετη γραμμή, σαν κόμμα.
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